
Z Á Z N A M 
ze zasedání 80. Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR, 

které se konalo dne 26. listopadu 2009 na Úřadu vlády ČR 
 

Přítomni:  dle prezenční listiny 
Program 

 
1. Kontrola záznamu ze 78. Plenární schůze RHSD ČR konané   dne 25.  6. 2009  a 

79. Plenární schůze RHSD ČR konané dne 17. 9. 2009 
 
2. Materiály k projednání 
2.1.  Východiska z krize  v blízkém a střednědobém horizontu 
2.2.      Vyhodnocení vybraných problémových právních předpisů z oblasti  
            životního  prostředí ve vztahu k výrobní a podnikatelské sféře  
2.3.      Stav dopravní obslužnosti na rok 2010 
2.4. Zpráva o situaci v zemědělství 
2.5. Problematika agenturního zaměstnávání, vyhodnocení přínosu pro trh, včetně 

aktuálních údajů k 30. 6. 2009  
2.6. Návrh na změnu ve vedení pracovních orgánů RHSD ČR 
2.7. Plán zasedání orgánů RHSD ČR na 1. pololetí 2010 
 
3.       Materiály k informaci  
3.1. Souhrnná zpráva o plnění Priorit a postupů vlády při prosazování rovných 

příležitostí pro ženy a muže v roce 2008 
3.2.      Zpráva o plnění Národního programu reforem ČR v roce  2008 – 2010 
3.4. Zpráva o výsledcích kontrolní činnosti úřadů práce za rok 2008 
3.4. Analýza vývoje zaměstnanosti a nezaměstnanosti  v 1. pololetí 2009 
3.5. Analýza vývoje příjmů a výdajů domácností ČR v 1. pololetí 2009 a predikce na 

další období 
3.6. Průběh a výsledky 98. zasedání Mezinárodní konference práce   (Ženeva 3. – 19. 

června 2009) 
 

4.      Různé 
 
Předkládané materiály: 
K bodu 2.1.:  Podkladový materiál vláda ČR ve spolupráci se sociálními partnery  
K bodu 2.2.:  Podkladový materiál MPO ČR a záznam z jednání Pracovního týmu  RHSD 

ČR pro hospodářskou politiku ze dne 18. 11. 2009    
K bodu 2.3.:  Podkladový materiál MD ČR a záznam z jednání Dopravní komise RHSD ČR 

ze dne 11. 11. 2009  
K bodu 2.4.:  Podkladový materiál MZ ČR a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD ČR 

pro hospodářskou politiku ze dne 18. 11. 2009  
K bodu 2.5.:  Podkladový materiál MPSV ČR a záznam z jednání Pracovního týmu RHSD 

ČR pro pracovněprávní vztahy, kolektivní vyjednávání a zaměstnanost ze dne 
13. 11. 2009  

K bodu 2.6.:  Podkladový materiál Sekretariát RHSD ČR  
K bodu 2.7.:  Podkladový materiál Sekretariát RHSD ČR  
K bodu 3.1.:  Podkladový materiál Úřad vlády ČR 
K bodu 3.2.:  Podkladový materiál ministra pro evropské záležitosti 
K bodu 3.3.: Podkladový materiál MPSV ČR  
K bodu 3.4.:  Podkladový materiál MPSV ČR  
K bodu 3.5.:  Podkladový materiál MPSV ČR  
K bodu 3.6.:  Podkladový materiál MPSV ČR  
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Přílohy: 
• Prezenční listina 
• Schválený Plán zasedání orgánů RHSD ČR na 1. pololetí 2010 
 

Průběh jednání 
 

     Zasedání zahájil a řídil předseda vlády ČR a předseda RHSD ČR Ing. Jan Fischer, CSc., 
(dále předsedající).  V první části omluvil nepřítomné členy vládní delegace a upozornil, že 
v 11. 30 hodin je naplánována tisková konference. 
Připomněl, že příští týden zasedá PSP ČR a bude projednávat návrh státního rozpočtu. 
Uvedl, že se začíná objevovat řada návrhů, které směřují k odvrácení plánovaného snižování 
některých položek. Zdroje se hledají v kapitolách obrany a dopravy. Upozornil, že vláda bude 
zaujímat k těmto návrhům negativní stanovisko. Jedinou oblastí, kde vláda bude souhlasit 
s navýšením, budou sociální služby. Dále konstatoval, že příprava rozpočtu na rok 2011 
bude ještě daleko náročnější. 

Na vystoupení reagoval předseda KZPS Jan Wiesner s tím, že návrh rozpočtu byl 
v tripartitě projednán a podpořen. Je potřeba říci, že za tím stojíme a s případnými změnami 
nesouhlasíme. Toto stanovisko podpořil i vicepresident SP ČR Ing. Jaroslav Hanák. 
 
K bodu 2.1.:  Východiska z krize  v blízkém a střednědobém horizontu 
 

Předsedající v úvodu konstatoval, že materiál není v definitivní podobě. Je to spíše 
shrnutí názorů vlády na požadavky sociálních partnerů.  

Za stranu zaměstnavatelů vystoupil k tomuto bodu Ing. Jaroslav Hanák. Podrobil materiál 
kritice s tím, že představa o jeho podobě byla úplně jiná. Materiál však pouze odpovídá na 
otázky, ale ani odpovědi nejsou uspokojující. Přitom na Předsednictvu RHSD ČR byla 
struktura materiálu jasně  stanovena. Připomněl, že všechny země kolem nás mají expertní 
týmy, které intenzivně pracují na krizových scénářích a připravují pokrizové strategie. Nabídl 
spolupráci na přípravě tohoto materiálu. Doporučil, aby byla určena odpovědná osoba, která 
za zpracování ponese konečnou odpovědnost. Tento názor doplnil a podpořil Jan Wiesner. 

Za stranu odborů vystoupil předseda ČMKOS Milan Štěch. Ke schvalování rozpočtu 
v PSP ČR uvedl, že návrh rozpočtu měl podporu tripartity. Domnívá se však, že drobné 
změny minimálního rozsahu rozpočet nepoškodí. Postavil se proti snižování platů. 
K dopravní infrastruktuře uvedl, že je třeba stavby sledovat z hlediska nákladovosti.  
K materiálu dále uvedl, že sociální partneři dali své náměty a názory k dispozici včas a na 
materiálu se mohlo intenzivně pracovat. Vyslovil souhlas s tím, že v okolních zemích se 
intenzivně pracuje na nových technologiích a na scénářích dalšího vývoje ve všech 
oblastech. Potvrdil, že sociální partneři měli a stále mají  snahu se do prací na materiálu 
zapojit. Kritizoval jednání odpovědných úředníků a jejich alibismus. Rovněž podrobil kritice 
odhady MF ČR. Domnívá se, že materiál není třeba dopracovat, ale zpracovat úplně jinak. 
Jeho vystoupení doplnil předseda OS Kovo Josef Středula. Připomněl konkrétní požadavky, 
které již v minulosti zazněly. Jednalo se o řešení zneužívání dávek v nezaměstnanosti, 
ustavení Rady vlády pro rozvoj lidských zdrojů, čerpání evropského globalizačního fondu, 
důsledné čerpání prostředků operačních programů. Konstatoval, že na předložené návrhy a 
požadavky nebyla žádná reakce a domnívá se, že se na ničem nepracuje.  Připomněl 
materiál EK „Nové dovednosti pro nová pracovní místa“, na kterém se rovněž nepracuje. 
Dále uvedl, že se pracuje na materiálech „Strategie udržitelného rozvoje“ a „Energetické 
koncepce  ČR“. Materiály však nejsou v souladu a jdou proti sobě.  

Dalším vystupujícím byl vicepresident SP ČR Ing. Martin Jahn. Ocenil provedenou 
analýzu, která je realistická. Dále uvedl, že požadovaný materiál není třeba jen pro vnitřní 
potřebu, ale je důležitý i pro rozhodování zahraničních investorů, pro které je však nyní ČR 
nečitelná. Je třeba, aby byl jasný výhled, kterým směrem se bude ČR ubírat. Zaměstnavatelé 
se snaží, aby sociální dopady byly co nejnižší. Problémem je pracovní právo, které je 
postaveno na období konjunktury a neumí si poradit s recesí. Upozornil, že při čerpání 
evropských fondů chybí strategické priority. S tím potom souvisí úspěšnost, či neúspěšnost 
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předkládaných projektů. Domnívá se, že i s ohledem na omezený mandát této vlády, je třeba 
tento materiál zpracovat. 

Ing. Jaroslav Hanák v této souvislosti doporučil vrátit se k ekonomické strategii, kterou 
vypracoval v minulosti Ing. Martin Jahn. 

Jako první reagoval na přednesená vystoupení ministr financí Ing. Eduard Janota. 
Konstatoval, že byla připravena řada dobrých návrhů, které však PSP ČR neschválila. Byl 
připraven krizový balíček, který politici již částečně rozbili. Po jednání tripartity proběhla 
jednání s politickými reprezentacemi, které měly naprosto protichůdné názory. Z těchto 
důvodů a i s ohledem na mandát této vlády, předložený materiál ani nemůže obsahovat 
nějaké závažné návrhy, protože by byly naprosto neprůchodné. Z tohoto pohledu bude velký 
problém i rozpočet na rok 2011. Bude nutno řešit daňový systém, veřejné finance se musí 
stabilizovat. Doporučil, aby se připravilo řešení dílčích problémů, přednesených Josefem 
Středulou, ale bez nároků na rozpočet. Doporučil řešit problémy prostřednictvím nepřímých 
daní, daní z nemovitosti, ale také je nutno řešit stranu výdajů. Zmínil se i o doporučení 
OECD a požadavcích orgánů EU. Na závěr konstatoval, že s ohledem na dočasný mandát 
vlády nelze zpracovat strategický materiál, ale lze pracovat na dílčích opatřeních. 

Na jeho vystoupením navázal ministr práce a sociálních věcí JUDr. Petr Šimerka. 
Reagoval na problematiku kurzarbeitu a na zneužívání zákonů s dopady na odvody do 
pojistných systémů. Nemá takové informace jako Josef Středula. Je možno hledat řešení 
zákonným způsobem, ale je třeba zvážit, zda tato řešení nebudou mít negativní dopad v jiné 
oblasti. Zvážit, jaké důsledky by mělo otevření zákoníku práce a zákona o zaměstnanosti. 
Řešení kontrolní činnosti je obtížné i s ohledem na nedostatečný počet zaměstnanců na tuto 
agendu. K problematice kurzarbeitu konstatoval, že zde je jiná situace než v Německu a 
financování z rozpočtu je nereálné. Je proto třeba hledat zdroje financování. K problematice 
se sešla i pracovní skupina.  

Za vládní stranu vystoupil ještě ministr dopravy Ing. Gustáv Slamečka, který uvedl, že si 
za svůj hlavní cíl, po nástupu na Ministerstvo dopravy ČR, stanovil boj s krizí a intenzivní 
čerpání evropských fondů. Dále se zaměřil na železniční dopravu a dopravní obslužnost, kde 
se podařilo ušetřit 1 mld. Kč.  Odpovědně byl připraven rozpočet Státního fondu dopravní 
infrastruktury. Zmínil se i o cenách výstavby dálnic a vyslovil nesouhlas s názorem, že 
výstavba u nás je dražší než v okolních státech. Vyslovil rovněž nesouhlas s čerpáním 
prostředků na výstavbu dopravní infrastruktury na jiné účely. 

Na vystoupení zástupců vlády reagovali Ing. Martin Jahn, Milan Štěch, Jan Wiesner, 
Josef Středula, Ing. Václav Matyáš, Ing. Miroslav Jirovský, Ing. Pavel Dušek a Bedřich 
Danda. Připomněli, že své podklady předali již před třemi měsíci a tento čas je již ztracen. 
Dále připomněli, že na struktuře materiálu se již dohodli a trvají na tom, aby materiál byl 
zpracován. Není třeba, aby vláda byla zbytečně defenzivní. Je třeba, aby byla stanovena 
strategie a určeny priority. Materiál je nutno připravit bez ohledu na dočasný mandát vlády. 
Půjde o doporučení do budoucnosti. Dále upozornili na některé konkrétní problémy, jako je 
pozdržování vratek DPH, praktiky některých nadnárodních firem, nutnost rozšíření seznamu 
postižených regionů a na ceny výstavby dopravní infrastruktury. Snížení částky na výstavbu 
dopravní infrastruktury bude mít značně negativní dopady v řadě oblastí. Dále řešili otázky 
krácení národních podpor do zemědělství a jejich dopadů. Zmíněna byla též problematika 
sociálních služeb a jejich financování s tím, že je třeba pro tuto oblast zpracovat koncepci. 
Zazněli i konkrétní případy chování některých firem v daňovém systému. 

Na závěr vystoupil předsedající, který shrnul předchozí diskuzi. Uvedl, že debata byla 
směrována do řady oblastí a šla i nad rámec předloženého materiálu. Konstatoval, že tato 
země potřebuje politickou vládu. Současná vláda může nabídnout strategii, může dojít 
k dohodám na reformách, ale bude to jen papír. Tato země potřebuje řadu reforem v mnoha 
oblastech. Návrhy může tato vláda připravit, ale  nemůže s nimi pracovat. Tato vláda může 
pracovat na konkrétních opatřeních týkajících se např. hazardu, korupce, odlivu veřejných 
peněz, veřejných zakázek atd. Předložený materiál je však třeba dopracovat. Doporučil jeho 
obsah ještě prodiskutovat v Pracovním týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku a 
v Předsednictvu RHSD ČR. Naplňování strategie však už nemůže být politicky neutrální. Na 
druhé straně některé věci nemohou podléhat politickému vlivu, jako např. důchodová 



 4 

reforma. Materiál by měl kromě stanovení strategie a priorit do budoucna, obsahovat i jasná 
a konkrétní opatření  uskutečnitelná v nejbližší době. 

V reakci na vystoupení předsedajícího ještě diskutovali Jan Wiesner, Milan Štěch a Ing. 
Martin Jahn. Konkretizovali postup a nakonec navrhli, aby základní osnova materiálu byla 
projednána v Pracovním týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku a upřesněna na jednání 
Předsednictva RHSD ČR. Přípravou se bude zabývat i vláda na svém nejbližším zasedání. 
 

Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálu 
„Východiska z krize v blízkém a střednědobém horizontu“ 
 
b e r e   materiál na vědomí 
 
sociální partneři  ž á d a j í  vládu ČR 

• Zpracovat nový materiál tak, aby stanovil strategii a priority do budoucnosti a 
obsahoval jasná a konkrétní opatření uskutečnitelná v nejbližší době 

 
dále Plenární schůze RHSD ČR   s c h v a l u j e   následující postup: 

• dne 9. 12. 2009 na zasedání Pracovního týmu RHSD ČR pro hospodářskou 
politiku bude projednána základní osnova materiálu 

• dne 16. 12. 2009 Předsednictvo RHSD ČR projedná osnovu a obsah materiálu 
upřesní 

 
K bodu 2.3.:  Stav dopravní obslužnosti na rok 2010 
 

Úvodní slovo k materiálu přednesl ministr dopravy Ing. Gustáv Slamečka. Zdůraznil 
význam dopravní obslužnosti pro sociální politiku a regionální rozvoj s tím, že je významným 
prvkem dopravní politiky státu. V roce 2010 se podařilo dopravní obslužnost bez větších 
výkyvů udržet. Vyzdvihl nejdůležitější aspekty dopravní obslužnosti. Informoval, že 
Ministerstvo dopravy ČR připravuje návrh zákona o veřejných službách v přepravě 
cestujících. K tomu proběhla řada jednání i se sociálními partnery. V předloženém materiálu 
je uveden i způsob financování dopravní obslužnosti. Probíhá jednání s kraji.  Problémem 
zůstaly náklady na čekání, které jsou řešeny ve spolupráci s MF ČR.  

Na úvodní slovo reagoval Ing. Jaroslav Hanák. Konstatoval, že proběhla řada jednání na 
Ministerstvu dopravy ČR za účasti a ve spolupráci s MF ČR a že jednání spějí ke zdárnému 
konci. Podařilo se společně dotvořit předpis o kompenzacích. Není dořešena záležitost 
čekání. Ocenil, že je dořešena i železniční doprava.  

Za ASO vystoupil Bc. Jaroslav Pejša s tím, že řada věcí je dořešena, ale zůstává 
problém liberalizace železniční dopravy. Předložil některé negativní zkušenosti se 
soukromými dopravci a vysvětlil i některé rozpory ve stávající legislativě, které je třeba 
dořešit. 

Dále pokračoval předseda OS dopravy Luboš Pomajbík s tím, že k připravovanému 
zákonu odborové svazy uplatnily připomínky, ale současně konstatoval, že některé zásadní 
připomínky nebyly vypořádány. Vyslovil znepokojení nad tím, že se teprve bude řešit zda 
dopravci dostanou finanční prostředky na prokazatelnou ztrátu.  

Na přednesená vystoupení reagovali ministr financí Ing. Eduard Janota a ministr dopravy 
Ing. Gustáv Slamečka. Otázka financování ve výši cca 200 mil. Kč bude vyřešena k 1. 1. 
2010. Rozhovory o liberalizaci pokračují i na úrovni předsedy vlády a jednoznačně bylo 
řečeno, že liberalizace je možná, ale jen za určitých, přesně stanovených podmínek, protože 
stát je primárně odpovědný za chod svých podniků. Nemůže však bránit konkurenčnímu 
prostředí. K řešení se připravuje pracovní skupina, do které budou sociální partneři přizváni. 

V závěru vystoupil ještě jednou Luboš Pomajbík s tím, že dopravní obslužnost je velmi 
závažná záležitost na kterou navazuje řada dalších oblastí (dostupnost vzdělání, 
zdravotnictví M). Na úplný závěr požádal o nápravu stavu v jednání Dopravní komise RHSD 
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ČR. Dopravní komise se dlouho nesešla a je tolik závažných problémů v dopravě, že by 
měla zasedat pravidelně. 

Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálů 
„Stav dopravní obslužnosti na rok 2010“ a záznamu z jednání Dopravní komise RHSD 
ČR ze dne 11. 11. 2009  
 
b e r e   materiál na vědomí 
 
d o p o r u č u j e,  aby Dopravní komise RHSD ČR zasedala plánovitě a pravidelně 
 
K bodu 2.4.:  Zpráva o situaci v zemědělství 
 

Úvodní slovo přednesl náměstek ministra zemědělství  Ing. Oldřich Černoch. Uvedl, že 
MZ ČR po jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku a na základě 
stanoviska KZPS materiál doplnilo. Přednesl odhad letošního zisku. Dále se zaměřil na 
problémy v produkci a zpracování mléka, na podpůrné režimy a na podpory na úrovni EU      
i na národní úrovni. Zmínil se o dotačních programech a jejich zařazení do rozpočtu. Dále 
hovořil o doplňkových platbách, kde se MZ ČR snaží prostředky navyšovat. 

Jako první reagoval Ing. Miroslav Jírovský. Konstatoval, že zpráva celkem vystihuje 
současnou situaci, ale postrádá koncepci dalšího vývoje a schází údaje o dopadech krize. 
V zemědělství, na rozdíl od ostatního hospodářství, propad pokračuje. K dotacím sdělil, že 
na základě Kodaňské smlouvy byly dotace vyjednány, ale dnes schází   8 mld. Kč, což 
představuje 7% příjmu zemědělců. Tím se naše zemědělství stává nekonkurenceschopným. 
Nejde však jen o dotace. Musí dojít ke změně obchodní politiky a ke změně přístupů. Dále 
uvedl některé příklady dovozů a chování obchodních řetězců. Musí být dodržována platná 
legislativa. Je třeba rychle hledat řešení, zpracovat koncepci.  

Vystoupení podpořil a doplnil předseda ASO Bohumír Dufek, který kromě toho kritizoval 
MZ ČR proto, že neakceptuje sociální dialog. Navrhl schůzku předsedy vlády se zemědělci, 
kde by se projednala nová zemědělská politika. 

Reagovali náměstek ministra zemědělství Ing. Oldřich Černoch a ministr financí Ing. 
Eduard Janota. Ve věcné argumentaci nemá ministerstvo problém ztotožnit se s předchozími 
vystoupeními. Opravdu nejde jen o dotace, ale i o další záležitosti, jako pozemkové úpravy a  
operační programy. Omluvil se za to, že odbory nebyly přizvány k některým jednáním a 
zajistí nápravu. I nadále se budou hledat další možnosti. Situace je složitá, podmínky nejsou 
rovné a těžko se stanovují priority.  

Předsedající shrnul předchozí vystoupení s tím, že je třeba materiál dopracovat tak, aby 
nebyl pouhou analýzou, ale obsahoval i určitou koncepci a stanovil i pozici ČR vůči EU v této 
oblasti. Vyslovil souhlas se setkáním se zemědělci, ale z časových důvodů až v první 
polovině ledna. Vyzve ministra zemědělství, aby k projednání závažných dokumentů byly 
přizváváni sociální partneři. 

Ing. Miroslav Jirovský se ještě zmínil o způsobu rozdělování dotací EU, který je pro ČR 
nevýhodný. Na závěr požádal, aby do závěrů byla zařazena žádost o provádění kontrol 
obchodních řetězců. Připomněl nízký nárůst mezd v zemědělství. 
Předsedající souhlasil s prováděním kontrol, ale je nutné, aby kontrolní orgány jednaly 
v součinnosti a aby byla zadána témata kontrol. Musí být zpracován plán kontrol a ten 
předložen k informaci vládě ČR a tripartitě. 
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Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálů 
„Zpráva o situaci v zemědělství“ a záznamu z jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro 
hospodářskou politiku ze dne 18. 11. 2009  
 
b e r e   materiál na vědomí 
 
ž á d á 

• MZ ČR dopracovat materiál tak, aby obsahoval i koncepční část, včetně vztahů 
ČR vůči EU v této oblasti 

• MF ČR ve spolupráci s ÚHOZ provádět tématické kontroly obchodních řetězců 
(Plán kontrol předložit vládě ČR a Plenární schůzi RHSD ČR) 
 

k o n s t a t u j e,  že předseda vlády ČR a předseda RHSD ČR se setká se zástupci  
                              zemědělců v lednu 2010 
 
S ohledem na chystanou tiskovou konferenci doporučil předsedající zařadit projednání bodu 
2.7. na toto místo. 
 
K bodu 2.7.:  Plán zasedání orgánů RHSD ČR na 1. pololetí 2010 
 

K plánu vystoupil ministr práce a sociálních věcí JUDr. Petr Šimerka. Doporučil z plánu 
jednání na II. pololetí t.r. vypustit Plenární schůzi RHSD ČR v prosinci. K plánu jednání na    
I. pololetí roku 2010 doporučil změnu. Schůzi plánovanou na 18. 2. 2010 přesunout 
s ohledem na průběh dnešního jednání na leden. Po krátké rozpravě byl termín jednání 
stanoven na 21. 1. 2010. 

Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálu 
„Plán zasedání orgánů RHSD ČR na 1. pololetí 2010“ 
 
 
s c h v a l u j e   předložený plán zasedání s tím, že termín jednání Plenární schůze   
                           RHSD ČR dne 18. 2. 2010 se přeřazuje na den 21. 1. 2010 
 
r u š í   zasedání Plenární schůzi RHSD ČR, stanovené na den 17. 12 2009 
 

Před tiskovou konferencí se rozloučil s účastníky jednání předsedající. Ocenil spolupráci,  
úroveň jednání a vyjádřil naději, že tato úspěšná spolupráce bude i nadále pokračovat. Na 
závěr popřál všem přítomným zdraví, štěstí a příjemné prožití vánočních svátků. Řízením 
schůze po přestávce pověřil ministra práce a sociálních věcí a výkonného místopředsedu 
RHSD ČR JUDr. Petra Šimerku. 
 

Přestávka – tisková konference 
 

K bodu 2.2.:  Vyhodnocení vybraných problémových právních předpisů z oblasti  
                       životního  prostředí ve vztahu k výrobní a podnikatelské sféře  
 

V úvodu náměstek ministra průmyslu a obchodu Mgr. Luboš Vaněk připomněl projednání 
materiálu v Pracovním týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku. První požadavek na 
takovýto materiál vznikl již v roce 2005. Vyčíslil kolika předpisů se materiál týkal. Kolik je již 
zpracováno, rozpracováno a kolik ještě čeká na zpracování. Konečné vyhodnocení by mělo 
být dokončeno v souvislosti se zpracováním materiálu „Snižování administrativní zátěže 
podnikatelů“. V této souvislosti je nutno uvést i potřebu snižování finanční zátěže.  
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V I. pololetí 2009 oslovilo MPO ČR podnikatelské subjekty. Obdrželo 175 připomínek 
k 38 právním předpisům v oblasti ochrany životního prostředí. Na základě těchto poznatků 
doporučuje MPO ČR pokračovat v tzv. ekoauditu. 

Na úvodní vystoupení navázal náměstek ministra životního prostředí JUDr. Jan Dusík. 
Přivítal skutečnost, že se nejedná pouze o jednu oblast, ale společně se řeší zátěže 
vznikající v oblasti životního prostředí, ale i v oblasti administrativní a finanční. Proces 
nekončí, ale pokračuje. Na základě usnesení vlády se na snižování zátěží pracuje, proto je 
trochu překvapen, že nyní se dává na stůl samostatný materiál k 38 právním předpisům, 
které se týkají ochrany životního prostředí, když některé problémy již byly vyřešeny a některé 
jsou v řešení. V žádném případě se však nebrání další spolupráci se sociálními partnery na 
dalším snižování administrativních zátěží. 

Za stranu zaměstnavatelů reagovali na úvodní vystoupení  Ing. Jaroslav Hanák, Ing. 
Boris Dlouhý, Ing. Václav Matyáš a Ing. Pavel Dušek. Ocenili práci a vstřícnost ministra 
životního prostředí. Připomněli, že jde opět o strategii i když v jiné oblasti, ocenili, že se bude 
v ekoauditu pokračovat, ale za účasti dalších resortů MF ČR, MŽP ČR, MMR ČR, MD ČR, 
MZ ČR a MPSV ČR. Problém nelze zúžit pouze na administrativní zátěž. Je nutno se také 
podívat, zda právní předpisy jsou vůbec efektivní. Základem by měla být snaha o zachování 
konkurenceschopnosti, snižování nákladů. Je nutná užší spolupráce s MŽP ČR. Žádali 
stálou přítomnost zástupce MŽP ČR na jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro 
hospodářskou politiku. 

Za stranu zaměstnanců vystoupili  Milan Štěch  a Josef Středula. Rovněž doporučili 
přítomnost zástupce MŽP na jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku. 
Předejde se tím některým zbytečným sporům. Zdůraznili, že je třeba, aby šlo o trvalý proces, 
který nebude začínat vždy znovu s každou novou vládou. Doporučili trvalou součinnost MPO 
ČR a MŽP ČR při tvorbě strategických materiálů. Je nutné, aby prostředí bylo stabilní, změny 
předvídatelné a  v souladu s ostatními členy EU. 

Náměstek ministra životního prostředí JUDr. Jan Dusík konstatoval, že spolupráce 
probíhá již řadu let a doufá, že i nadále bude pokračovat. Nevidí problém v účasti zástupce 
MŽP ČR na zasedáních Pracovního týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku. Navrhl 
společně s MPO vrátit se k předloženým podnětům, připravit další postupy a ty projednat na 
zasedání Pracovního týmu.  

Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálů 
„Vyhodnocení vybraných problémových právních předpisů z oblasti životního 
prostředí ve vztahu k výrobní a podnikatelské sféře“ a záznamu z jednání Pracovního 
týmu RHSD ČR pro hospodářskou politiku ze dne 18. 11. 2009  
 
b e r e   materiál na vědomí 
 
sociální partneři 

• podporují pokračování ekoauditu, včetně účasti dalších resortů (financí, 
životního prostředí, pro místní rozvoj, dopravy, zemědělství a práce a 
sociálních věcí) a odborníků delegovaných sociálními partnery 

 
K bodu 2.5.:  Problematika agenturního zaměstnávání, vyhodnocení přínosu pro trh,  
                      včetně aktuálních údajů k 30. 6. 2009  
 

Materiál uvedl ministr práce a sociálních věcí JUDr. Petr Šimerka, který upřesnil obsah 
materiálu s tím, že se jedná spíše o informační materiál, i když obsahuje některá východiska. 
Předal slovo Ing. Zdeňku Liškovi, vedoucímu Pracovního týmu RHSD ČR pro 
pracovněprávní vztahy, kolektivní vyjednávání a zaměstnanost, který uvedl, že obsahem je 
vyhodnocení stavu roku 2008, doplněné o některé údaje I. pololetí roku 2009. Doporučil 
pokračovat v práci, vyhodnotit rok 2009, předložit v květnu 2010 Pracovnímu týmu RHSD ČR 
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pro pracovněprávní vztahy, kolektivní vyjednávání a zaměstnanost a v červnu předložit 
Plenární schůzi RHSD ČR.  

V krátké rozpravě vystoupili Josef  Středula, Alena Vondrová a JUDr. Zdeněk Černý. 
Zaměřili se především na nutnost pravidelných kontrol, na spolupráci všech kontrolních 
orgánů. Doporučili nesnižovat počty kontrolorů a zvážit možnost využítí, pro kontrolní činnost 
v této oblasti, pracovníků Celní správy. 

Na přednesené návrhy reagoval ministr financí Ing. Eduard Janota. Vyslovil souhlas 
s potřebou kontrol, ale problémem jsou nedostatečné kapacity. U Celní správy může být 
problémem i otázka příslušného vzdělání a schopností. 
Předseda ČMKOS Milan Štěch zdůraznil, že strana odborů není odpůrcem těchto forem 
zaměstnávání, ale vadí neprůhlednost a obtížné hledání konečné odpovědnosti za 
zaměstnance. Doporučil vzít příklad z Německa, kde zaměstnavatel musí prokázat, že 
dodržuje právní předpisy. Situace je zralá na změnu zákoníku práce a dalších předpisů o 
zaměstnanosti. 

K návrhu zákona o zaměstnanosti informoval ministr práce a sociálních věcí,  že návrh 
zákona bude předložen  v řádu týdnů. Po krátké rozpravě byl přijat závěr. 

 
Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR po projednání materiálů 
„Problematika agenturního zaměstnávání, vyhodnocení přínosu pro trh, včetně 
aktuálních údajů k 30. 6. 2009“ a záznamu z jednání Pracovního týmu RHSD ČR pro 
pracovněprávní vztahy, kolektivní vyjednávání a zaměstnanost ze dne 13. 11. 2009  
 
b e r e   materiál na vědomí 
 
sociální partneři ž á d a j í   MPSV ČR  prostřednictvím  Pracovní skupiny pro  
                                               agenturní zaměstnávání 
 

• řešit problematiku agenturního zaměstnávání z hlediska správné aplikace 
právních předpisů všemi aktéry na trhu práce (agentury, uživatelé, státní 
orgány) 

• zmapovat rozsah agenturního zaměstnávání ve změněných ekonomických 
podmínkách 

 
sociální partneři  ž á d a j í   MPSV ČR  
 

• předložit připravovaný návrh změn zákona o zaměstnanosti k projednání, 
Pracovnímu týmu RHSD ČR pro pracovněprávní vztahy, kolektivní vyjednávání 
a zaměstnanost, před rozesláním do připomínkového řízení  

 
 
K bodu 2.6.:  Návrh na změnu ve vedení pracovních orgánů RHSD ČR 

Schváleno bez rozpravy. 
Závěr 
 

Plenární schůze Rady hospodářské a sociální dohody ČR 
 
• o d v o l á v á    vedoucího Pracovního týmu RHSD ČR pro veřejné služby a veřejnou   

správu Mgr. Zdeňka Zajíčka, náměstka ministra 
 

• j m e n u j e       do funkce vedoucího Pracovního týmu RHSD ČR pro veřejné služby a   
veřejnou  správu  RNDr. Richarda Nouzu, CSc., náměstka ministra 
vnitra pro veřejnou správu, legislativu a archivnictví 
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